
Acta Reunió de la Comissió del Nomenclàtor

IDENTIFICACIÓ DE LA SESSIÓ

Acte presa de la sessió del dia: 18 de gener de 2022
Lloc: Plataforma zoom. Videoconferència
Hora d’inici: 19:05 hores
Hora de fi: 20.34 hores

Actua de president:
Sr. Sergio Linares Salgado
Actua de secretària accidental:
Sra. Elena Vilalta Gómez 

Hi assisteixen els següents membres de la Comissió del Nomenclàtor:

Entitat/partit Nom  ASSISTENT EXCUSAT ABSENT

Decidim
Beatriz López 
Ibáñez

Titular x  

PSC
Ramón Martos 
Calpena

Titular x  

Ciutadans
Josep Gabarra 
Barneda

Titular  x

Som Ripollet
Melodi López 
Rodríguez

Titular x  

Taula Feminista
Helena Bea 
Mellado

Titular x  

Entitats Culturals 
– Agrupació 
Ripollet Natura

Eloi Isern Puig Titular x  

Entitats 
esportives-
Bàsquet Ripollet

Ricard Jiménez 
Eroles

Titular x  

Entitats Juvenils – 
JERC

Ainara Tatché 
Gilabert

Titular x  

AAVV José Luis Suárez Titular  x  

Assisteixen amb veu però sense vot, els següents membres de la Comissió 
tècnica:

   Àngels Sorigué Navarro, en representació del CNL
   Casto Sorlí Moliner, com a tècnic d’Arxiu.

Disculpa la seva assistència: 
Jordi Fortuny Aguiló, com a cap de Departament d’Espai Públic.
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S’inicia la reunió a les 19.05  hores. La senyora Elena Vilalta exposa en primer 
lloc que actua novament de manera accidental per delegació de la Secretària de 
l’Ajuntament, Sra. Helena Muñoz, assumint la secretaria en aquesta sessió a 
causa de la baixa temporal del Sr. Emiliano Mora, actual Secretari-delegat de la 
Comissió.

És per aquest motiu de la baixa del senyor Emiliano Mora que la primera acta de 
la Comissió de Nomenclàtor encara no es pot portar a aprovació.

A continuació el President de la Comissió, regidor Sergio Linares, declara oberta 
la tercera sessió de la Comissió de nomenclàtor i entra a exposar els assumptes 
que conformen l’ordre del dia. 

Ordre del dia:

1. Aprovació de l’acta de la sessió anterior i de l’0rdre del dia
2. Consulta a proposta nomenar nou pavelló Lucila Pascua
3. Discussió sobre criteris de possibles denominacions.
4. Torn obert d’intervencions

1. Aprovació de l’ordre del dia i de l’acta anterior. 

Queda constituïda i aprovada l’ordre del dia, sense cap vot en contra, així com l’acta de 
la sessió anterior, tenint en compte que cal rectificar Lucila Pascua amb c. 

      2.-Consulta a proposta nomenar nou pavelló Lucila Pascua

El senyor Linares exposa que un cop feta a la consulta a la Secretària municipal, senyora 
Helena Muñoz, hi ha l’opció que mitjançant una moció al ple es reculli la voluntat de la 
comissió de posar un nom concret a un futur edifici, en aquest cas el nom de Lucila 
Pascua al futur pavelló municipal. S’acorda treballar-la i presentar-la a tots els grups.

El regidor recorda que els propis treballadors ja ho havien plantejat i s’havia fet la 
consulta a secretaria i serveis jurídics. Hi havia diferents propostes com que la comissió 
de nomenclàtor ho proposés i fes públic. Però la més encertada, tot i que no serà oficial 
fins que estigui l’equipament ens construcció, és que sigui una moció que vagi a ple. La 
portaria la comissió a ple i s’aprovaria pels grups municipals. El termini màxim per 
presentar-la és el dijous abans del Ple.

El sr. Linares exposa que ha arribat a través de l’alcalde que hi ha dubtes per part del 
club de bàsquet. Ricard explica que hi ha hagut decepció  perquè és la mateixa resposta 
de fa 3 anys. Ells segueixen defensant que se segueixi nomenant el complex esportiu 
Lucila Pascua. L’argument de que li diguin el “poli” i que no és del bàsquet no els 
convenç. Veuen que és un altre equipament que sembla que tirarà endavant però el 
projecte és molt ambiciós i els genera dubtes que estigui en 3 anys.  Tot i així si es fa un 
acte de reconeixement intentaran que vingui al ple i que estigui present. 
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El Sr. Linares manifesta  que és molt bona idea. Si el ple pot ser presencial i que ella 
vingui, doncs  millor perquè té més visibilitat El sr. Linares argumenta que un 
equipament nou i modern té més impacte i és més adequat. No és com a mal menor sinó 
com fer realment justícia a tot el que representa Lucila que és enorme.

S’acorda que el regidor Sergio Linares treballarà de manera conjunta amb el sr.  Ricard 
Jiménez en la redacció de la moció.

El sr. Martos exposa que li sembla bé que es treballi de manera conjunta i que alhora 
entenen que generi dubtes treballar a 3 anys vista. Tot i així insisteix en que s’haurien 
d’establir uns criteris generals abans de res i després treballar les propostes individuals, 
tot i que no s’oposen a que en aquest cas es treballi aquesta moció. 

3.- Discussió sobre criteris de possibles denominacions.

La senyora Elena  Vilalta explica el cronograma que s’ha previst respecte a l’estudi de 
nomenclàtor i la proposta de fitxa que s’ha elaborat. Tot i així explica que ara que s’ha 
adjudicat l’estudi de nomenclàtor caldrà ajustar terminis amb els adjudicataris. 

La senyora Helana Bea explica que a l’estudi històric ja hi ha una metodologia històrica 
i que quan es faci una proposta nova ja es faran servir els criteris que surtin de la 
comissió.

El sr. Linares aclareix que la comissió fa una proposta política. El GER el que fa és un 
estudi històric que ha d’estar lliure de la qüestió política. És un treball tècnic.

El sr. Martos diu que als adjudicataris se’ls ha de donar un marc de treball. Que PSC tenen 
propostes de  noms que s’han de canviar.

S’estableix un debat on queda clar que l’estudi de nomenclàtor té la seva pròpia 
metodologia tècnica, tot i que si la comissió considera que s’ha de prioritzar l’estudi 
d’algun nom, s’indicarà a l’empresa adjudicatària. 

El sr. Linares dóna pas a exposar els diferents criteris proposats:

El sr. Martos, en nom del PSC, pren la paraula i passa a exposar els diferents criteris 
plantejats pel PSC.

La sra. Beatriz López, en nom de Decidim, explica la seva proposta.

La sra. Ainara Tatché, en nom de Jovent Republicà, passa a exposar la seva proposta.

Un cop finalitzades les exposicions, el sr. Linares recorda que existeix un reglament de 
nomenclàtor i que els criteris que s’acordin hauran d’estar en la línia d’aquest 
reglament.
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La senyora Helena Bea, en representació de la Taula Feminista, intervé dient que si 
després d’una proposta consensuada, amb el temps, es descobreix que la persona 
proposada no ha tingut valors demòcrates o ha mostrat violència cap a col·lectius 
oprimits, s’haurà de tenir en compte i s’hauria de rectificar.

El Sr. Linares afirma que és un punt bàsic i que aquests són els criteris que haurien de 
guiar la comissió,  perquè poden haver personatges que en el seu context històric fossin 
significants però que en l’actual hi hagi incompatibilitats amb els valors que tenim ara i 
que es volen promoure. 

S’estableix un debat i reflexió sobre la conveniència o no de posar noms de polítics, de 
noms de persones, especialment de cara a nous equipaments.

El sr. Isern aporta que caldria sumar i no restar i que cal tenir en compte la gent que té 
un sentiment de pertinença a un carrer i sent vincles emocionals amb el nom del seu 
carrer. Segurament això és més latent en els carrers del nucli antic. 

El sr. Sorlí, arxiver municipal, exposa que en general hi ha 3 conceptes força clars:

1.- Importància de documentar les propostes i arribar a consensos.

2.- No perdre de vista el reglament. 

3.- Justificar de cara als veïns i comunicar-ho bé. 

També exposa que l’arxiu ha rebut documentació històrica de l’escola Anselm Clavé des 
de 1888 i que pot ajudar a tenir topònims de l’èpòca. 

El sr. Linares exposa que alguns valors com la democràcia,  el feminisme, el respecte cap 
a col·lectius oprimits com l’lgtbi són comuns en totes les propostes. Altres es podran 
establir en base a l’estudi que s’està realitzant. Tot això donarà eines a la comissió per 
poder treballar. 

La sra. Melodi López intervé donant suport a la part emocional que ha dit l’Eloi Isern. 
Que cal tenir en compte als veïns. 

Es debat i es posa com a exemple el carrer Tamarit.  Es detecta que hi ha un sentiment 
important de pertinença. Sembla que era un polític de segle XIX però la gent se sent de 
la Tamarit.

Potser des de la comissió ens trobem que un nom és reprovable i els veïns no hi estan 
d’acord.

Llavors la comissió haurà de decidir si ho porta a ple o no.

El sr. Martos recorda un exemple de fa uns anys quan es va fer una proposta per canviar 
un nom de carrer del nucli antic per carrer dedicat als alcaldes republicans. I els veïns 
van recollir firmes perquè no volien.  També consulta si ja es poden entrar peticions de 
canvi i el sr. Linares li recorda que es poden presentar omplint la fitxa que ja se’ls va 
reenviar. 
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4.- Torn obert d’intervencions

El sr. Linares exposa que ara ja s’està passant al torn obert d’intervencions. 

El sr. Isern té problemes amb l’àudio i ha de marxar però per xat exposa que ja comentarà 
la seva proposta referent al carrer de darrera el tanatori que no té nom,  a la propera 
reunió. 

Es recorda que a l’anterior reunió es va acordar que en la present comissió hi hauria un 
punt per treballar i consensuar els criteris que han de regir l’actual Comissió de 
Nomenclàtor. En aquest sentit s’ha rebut 3 documents amb criteris per part del  grup 
PSC, per part de Decidim Ripollet i per part del Jovent Republicà, que s’han exposat. Es 
recorda que els acords de la Comissió no són vinculants i que en darrera instància, preval 
el reglament. 

Es recorda que la propera sessió serà el dia 26/04/2022 i que si abans hi ha algun tema 
urgent a tractar, es podria convocar una reunió abans amb caràcter urgent. 

I, no havent-hi més assumptes per tractar, s’aixeca la sessió a les 20.34 hores i 
es redacta la present acta que firmen Sergio Linares i Elena Vilalta.
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